
 
Protokół Nr XL/2014 

z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  
w dniu 24 kwietnia 2014 r. 

 
 
 XL  sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1300 Przewodniczący Rady 
Władysław Zawadzki. Powitał wszystkich radnych, zaproszonych gości oraz pozostałych 
zebranych, a następnie stwierdził, że w dniu dzisiejszym podejmowane uchwały będą 
prawomocne, gdyż obecnych jest 14 radnych. 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek dzisiejszych obrad. Radni jednogłośnie, 14 głosami 
za zatwierdzili poniższy porządek.  
 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
a/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/zatwierdzenie porządku obrad, 
c/zatwierdzenie protokołu z XXXIX sesji.  
2.Interpelacje i zapytania radnych. 
3.Podjęcie uchwał w  sprawach: 
a/zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Kluczborskiego na rok 2014 Nr XXXVIII/288/2013 
Rady Powiatu w Kluczborku, 
b/zmiany wieloletniej prognozy finansowej,  
c/ przyjęcia Powiatowego programu wyrównywania szans edukacyjnych, 
d/ przyjęcia Regulaminu Powiatowego programu wyrównywania szans edukacyjnych, 
e/przekształcenia Domu Dziecka „Nasz Dom Bogacica – Bąków” z siedzibą w Bogacicy  
w Centrum Opieki nad Dzieckiem w Bogacicy, 
f/przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku 
za rok 2013,  
g/przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Kluczborku na 2014 rok. 
4.Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2013 dla powiatu kluczborskiego. 
5. Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa sanitarnego powiatu kluczborskiego za 2013 rok.  
6.Sprawozdanie z realizacji programu współpracy powiatu kluczborskiego  z organizacjami 
pozarządowymi w 2013 roku. 
7.Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Kluczborku oraz ocena sytuacji 
kryminalno-porządkowej i stanu zagrożeń na terenie powiatu kluczborskiego w 2013 roku. 
8.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych.  
9.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  
od 18.02.2014 r. do 17.03.2014 r.   
10. Wolne wnioski i zapytania.   
11. Zamknięcie obrad. 

 
Następnie przystąpiono do zatwierdzenia protokołu z XXXIX sesji Rady Powiatu.   
Do protokołu radni nie wnieśli żadnych zapytań i uwag w związku z czym Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosownie. W obecności 14 radnych, 14 głosami za Rada zatwierdziła 
protokół z  XXXIX sesji. 

Do punktu 2 porządku obrad 
 
Radna Irena Kielar zapytała jak zakończyła się sprawa  porozumienia z pielęgniarkami 
pracującymi w naszym szpitalu.  
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Do punktu 3a porządku obrad 
         
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 
Powiatu Kluczborskiego na rok 2014 Nr XXXVIII/288/2013 Rady Powiatu w Kluczborku. 
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu uchwały jednogłośnie podejmując Uchwałę 
Nr XL/303/2014 w powyższej sprawie.  
 

Do punktu 3b porządku obrad 
 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. Radni nie wnieśli zapytań do projektu jednogłośnie podejmując Uchwałę  
Nr XL/304/2014 w powyższej sprawie. 
 

Do punktu 3c porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił przyjęcia Powiatowego programu wyrównywania szans 
edukacyjnych.  
Zapewnienie równego dostępu lokalnej społeczności do oferty edukacyjnej szkół 
ponadgimnazjalnych, pokonanie w tym zakresie wszelkich barier należy do ważnych zadań 
Powiatu Kluczborskiego. Realizowany jest już element motywacyjny, jakim są nagrody  
i stypendia przyznawane przez Starostę Kluczborskiego uzdolnionym uczniom. Kolejnym 
elementem byłaby realizacja Powiatowego programu wyrównywania szans edukacyjnych. 
Bilet miesięczny uzupełniony o bilet sieciowy umożliwiający uczniom podróżowanie  po terenie 
powiatu wszystkimi połączeniami PKS stwarza dojeżdżającym do szkół ponadgimnazjalnych 
możliwość korzystania z oferowanych usług edukacyjnych i skuteczny powrót do domu  
w ramach posiadanego biletu miesięcznego. Realizacja programu pozwoli dojeżdżającym 
uczniom na korzystanie z bogatej oferty zajęć pozalekcyjnych, proponowanej przez szkoły 
ponadgimnazjalne. W ramach tych zajęć uczniowie będą mogli doskonalić swoje zdolności i 
umiejętności, będą mogli zdobywać dodatkową wiedzę. Realizacja w/w programu będzie jeszcze 
jednym elementem wzbogacającym ofertę edukacyjną Powiatu Kluczborskiego.    
Radni nie wnieśli zapytań do projektu jednogłośnie podejmując Uchwałę  
Nr XL/305/2014 w powyższej sprawie. 
 

Do punktu 3d porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przyjęcia Regulaminu Powiatowego programu wyrównywania szans 
edukacyjnych.  
Zgodnie z zapisem art. 90t ust.4 ustawy z dnia z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty 
jeżeli jednostka samorządu terytorialnego przyjmie do realizacji program w zakresie 
wyrównywania szans edukacyjnych dzieci i młodzieży to w konsekwencji organ stanowiący tej 
jednostki określa szczegółowe warunki udzielania pomocy w zakresie tego programu. Przyjęcie 
do realizacji Powiatowego programu wyrównywania szans edukacyjnych powoduje konieczność 
podjęcia przez Radę Powiatu w Kluczborku także uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu 
Powiatowego programu wyrównywania szans edukacyjnych. 
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu jednogłośnie podejmując Uchwałę  
Nr XL/306/2014 w powyższej sprawie.  
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Do punktu 3e porządku obrad 

 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  przekształcenia Domu Dziecka 
„Nasz Dom Bogacica – Bąków” z siedzibą w Bogacicy w Centrum Opieki nad Dzieckiem  
w Bogacicy.  Podstawę podjęcia uchwały stanowią zmiany w zakresie funkcjonowania placówek 
opiekuńczo-wychowawczych, wprowadzone Ustawą z dnia 9 czerwca 2011 roku  o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej.  W myśl przepisu art. 230 powyższej ustawy, liczba dzieci 
umieszczonych w placówkach opiekuńczo-wychowawczych, o których mowa w art. 229 ust. 1-3 
i 7 ustawy, po upływie okresu, o którym mowa w art. 229 ust. 8 ustawy, nie dłużej jednak niż do 
dnia 01.01.2021 r., nie może być wyższa niż 30. Upływ okresu, o którym mowa w art. 229 ust. 8 
ustawy, nastąpił w dniu 01.01.2013 r. W chwili obecnej na terenie Powiatu Kluczborskiego 
funkcjonuje jedna placówka opiekuńczo-wychowawcza typu socjalizacyjnego – Dom Dziecka 
„Nasz Dom Bogacica-Bąków” z siedzibą w Bogacicy. Zgodnie z § 3 ust. 1 Statutu Domu 
Dziecka „Nasz Dom Bogacica-Baków” Dom Dziecka „Nasz Dom Bogacica-Bąków” jest 
placówką typu socjalizacyjnego dla 48 dzieci, w tym 28 miejsc w Bogacicy i 20 miejsc  
w Bąkowie. Powyższy stan faktyczny nie jest zgodny z zapisami obowiązującej ustawy,  
w związku z czym niezbędne jest wprowadzenie zmian organizacyjnych w funkcjonowaniu 
placówki.   Nowelizacja przepisów zmusza do likwidacji ilości miejsc w jednej z placówek z 20 
do 14 co nie jest korzystne ze względu na konieczność realizacji postanowień sądu w zakresie  
zapewnienia opieki dzieciom z naszego powiatu w placówce.  Specyfika budynków oraz 
znaczące nakłady finansowe poniesione na realizację programu naprawczego, organizacyjne 
usprawnienie pracy, a przede wszystkim konieczność zapewnienia opieki dzieciom, wskazują na 
celowość podjęcia działań w kierunku utworzenia Centrum Opieki nad Dzieckiem z siedzibą  
w Bogacicy, przy ul. Wiejskiej 2 i dostosowanie w ten sposób działalności jednostki  
do obowiązujących przepisów prawa. Powołane Centrum zapewni wspólną obsługę 
organizacyjną oraz ekonomiczno-administracyjną wyodrębnionych organizacyjnie, 
wchodzących w skład Centrum placówek: Domu Dziecka w Bogacicy z siedzibą ul. Wiejska 2, 
Bogacica, Domu Dziecka z siedzibą ul. Szkolna 2, Bąków. W planach jest utworzenie kolejnej 
placówki w Lasowicach Wielkich we współpracy z Lasowickim Domem Tolerancji 
prowadzonym przez Pastora Ryszarda Pierona oraz Diakonią Kościoła Ewangelicko-
Augsburskiego w RP.  Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Domu Dziecka „Nasz Dom 
Bogacica-Bąków” z siedzibą w Bogacicy w Centrum Opieki na Dzieckiem w Bogacicy, 
umożliwi realizację zadań powiatu w zakresie zabezpieczenia dzieciom opieki i wychowania,  
a za proponowanym rozwiązaniem przemawiają względy celowości i gospodarności. Ponadto 
proponowane rozwiązanie umożliwi w przyszłości tworzenie kolejnych placówek przy 
jednoczesnym zapewnieniu organizacji przez Centrum. 
Radni nie wnieśli zapytań do projektu jednogłośnie podejmując Uchwałę Nr XL/307/2014  
w powyższej sprawie. 

Do punktu 3f porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku za rok 2013.  
Radni nie wnieśli zapytań do projektu jednogłośnie podejmując Uchwałę Nr XL/308/2014  
w powyższej sprawie.  

Do punktu 3g porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji 
stałych Rady Powiatu w Kluczborku na 2014 rok. 
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Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu jednogłośnie podejmując Uchwałę  
Nr XL/309/2014 w powyższej sprawie.  
  

Do punktu 4 porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił  Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2013 dla powiatu 
kluczborskiego.  
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego sprawozdania jednogłośnie je przyjmując.      
 

Do punktu 5 porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa sanitarnego powiatu 
kluczborskiego za 2013 rok. Przewodniczący Rady zapytał panią Małgorzatę Zabierowską- 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Kluczborku o stan jakości wody w gminie 
Byczynie, gdyż ze sprawozdania wynika, ze nie jest to woda najlepsze jakości.  
Pani Dyrektor odpowiedziała, że w trzech na cztery ujęcia woda nie jest dobrej jakości, 
występuje tam przekroczenie azotanów, pan Burmistrz o tym wie, zostało udzielone odstępstwo 
pod warunkiem, że Burmistrz gminy Byczyna jakość wody poprawi. Pani dyrektor 
poinformowała, że mieszkańcy są informowani o tym, problem jednak pozostaje.  
Przewodniczący Rady stwierdził, ze jakość wody poprawi wybudowanie oczyszczalni ścieków. 
Pani Dyrektor stwierdziła, ze również odwierty tych wód wykazują wysokie stężenie azotanów.  
Głos zabrał radny Mariusz Pieńkowski, który stwierdził, że w gminie Wołczyn również 
występował ten problem, również udzielone zostało odstępstwo, jednak na chwilę obecna 
problem został zażegnany. Radny Mariusz Pieńkowski stwierdził, ze problem wynika  
z działalności człowieka ale również z zawartości azotanów.  
Radni nie wnieśli więcej pytań do powyższego sprawozdania i jednogłośnie je przyjęli.   
 

Do punktu 6 porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił Sprawozdanie z realizacji programu współpracy powiatu 
kluczborskiego  z organizacjami pozarządowymi w 2013 roku. Radni nie wnieśli pytań do 
powyższego sprawozdania i jednogłośnie je przyjęli.  

 
Do punktu 7 porządku obrad 

 
Przewodniczący Rady przedstawił Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji  
w Kluczborku oraz ocena sytuacji kryminalno-porządkowej i stanu zagrożeń na terenie powiatu 
kluczborskiego w 2013 roku. Radni nie wnieśli zapytań do powyższego sprawozdania 
jednogłośnie je przyjmując. 

Do punktu 8 porządku obrad 
 

W odpowiedzi na zapytanie radnej Ireny Kielar głos zabrał pan Starosta, który poinformował, że 
sprawa się jeszcze nie zakończyła, gdyż szefowa związków zawodowych w szpitalu nie 
sprecyzowała żądań w do zarządu szpitala czy do pana  Starosty a jedynie wypowiada się 
medialnie.   
Pan Starosta poinformował, że zwołał spotkanie z udziałem  radnych i pielęgniarek, które jednak 
nie stawiły się, gdyż Przewodnicząca związku była chora i na spotkanie nie przyszła. 
Pan Starosta poinformował, że najprawdopodobniej odbędzie się kolejne spotkanie w terminie 
od 5 do 9 maja 2014r. 

 
 

 



 5

Do punktu 9 porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku 
za okres od 18.02.2014 r. do 17.03.2014 r.   
Radna Irena Kielar zapytała, dlaczego cofnięto powierzenie dla nauczyciela, czy on nie wyraził 
zgody na sprawowanie funkcji metodyka.   
Pani Rozalia Słoniowska – naczelnik Wydziału Edukacji i Sportu wycofała swoją kandydaturę 
ze względów osobistych.  
Radni jednogłośnie przyjęli powyższe sprawozdanie.  
 

 
Do punktu 10 porządku obrad 

 
Pan Starosta zachęcił do udziału w uroczystości kanonizacji Jana Pawła II w Kościele  
Najświętszego Serca pana Jezusa w Kluczborku.  
Pan Starosta przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych. 
 

Do punktu 11 porządku obrad 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
zebranym za udział i o godzinie 1323 zamknął sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  
 
Na tym protokół zakończono. 
    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

Władysław Zawadzki 

 
 
 
 
 
 
Protokołowała 
Katarzyna Hołdys 

 


